
 

Danske Handicaporganisationer – Faaborg-Midtfyn 

v. formand Pia Pedersen            

Telefon: 60 19 33 17, E-mail: piabpedersen@gmail.com 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/syddanmark/dh-faaborg-midtfyn 

 

 

Bestyrelsesmøde d. 8.8.23, kl. 19.00, på Hjerneskadecenteret i Hillerslev, 

Kirkegyden 1b,  Hillerslev, 5750 Ringe.  

 

Deltagere: Lonnie Braagaard, Karin Jensen, Ulla Stick, Susan Stick, Poul 

Skrubbeltrang, Pia Jørgensen, Alice Dolleris, Niels Jørgen Langkilde, Pia Pedersen.  

 

Afbud: Susanne R. H. Green, Hans Larsen. 

 

Dagsorden: 

 

1.  Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden godkendt.  

 

2.  Orientering v. formand. 

- Der er ikke sket så meget i løbet af sommerferien, hvor både politikere og os har 

holdt ferie. Men der har kun været nogle henvendelser fra borgere.  

- Der er ikke noget nyt ang. vores klage til tilsynet over ændringer af vedtægter for 

handicaprådet. Har kun fået kvittering på modtagelse af klagen.  

- I løbet af sommeren har der været opmærksomhed på manglende tilgængelighed, 

bl.a. manglende tilgængelighed til handicaptoilet på Lyø. Hans har udtalt sig om 

dette til journalist. Jeg har gennem Hans skrevet om Tulip-bygningen til 

journalisten, men ikke hørt noget. 

- Der er heller ikke noget handicaptoilet i Tulip-bygningen og det burde der være. 

Eller der skal være givet dispensation ved ombygningen (der er lavet rampe) og vi 

har mig bekendt ikke haft nogen sag i høring.  

- Der er afgivet høringssvar fra Handicaprådet til bl.a. tilgængelighed til 

Bryggergården i Faaborg, og der er sendt udkast til høringssvar på ”sag om løse 

ladekabler til elbiler over fortov og andre offentlige arealer” og udkast til 

sagsbehandlingsfristen til VISO som kommunen mener skal være 3 mdr. mens den i 

andre kommuner vi har googlet, er 3-4 uger.  

- Der har været møde i går d. 7.8. om en kvalitetsstandard, det orienterer Karin om. 

Karin: Det var en kvalitetsstandard for sygepleje og bl.a. om hjemmeplejen der giver 

medicin i dosisportioner. Der vil være en overgangsperiode og Karin gjorde 

opmærksom på at de skal være i en stabil periode. Medicinen bliver pakket til 14 

dage. Der vil stadig være brug for pilleæsker, hvis de har brug for penicillin. Alle 

skal gennemgås og lægen skal indover. De vil skrive kvalitetsstandarden om og så 

kommer den i høring i Handicaprådet.  

- Handicaprådet har dialogmøde med Sundheds- og Ældreudvalget og 

Socialudvalget d. 22. august. Udover budget har vi ønsket at få sat punkter på om:  

https://handicap.dk/lokalafdelinger/syddanmark/dh-faaborg-midtfyn


 

Kommunale botilbud §§ 107-108, BPA-ordning, Opfølgning på tilsynsrapporter for 

plejehjemmene og hjemmeplejen og Samarbejde med OUH Svendborg hospital om 

udskrivning af borgere.  

- Budgetmaterialet bliver offentliggjort d. 14.8., så håber i er klar til at komme med 

input. Det aftales at Karin, Poul og Alice står for indsamling af input og skrive 

høringssvar. Der er borgermøde om budget d. 21.8. 

 

3.  Orientering v. kasserer. 

Hans har informeret om at vi følger budgettet. Og vi har skiftet til Danske Bank.  

 

4.  Orientering v. medlemmer. 

Pia: var til informationsmøde for førtidspensionister. Det var faktisk spild af tid, 

virkede rodet og der kunne ikke svares på spørgsmålene. Flere der deltog, havde 

samme oplevelse, der var ikke god lyd, det var ikke relevant for tidlige pensionister, 

udbetaling kunne de ikke svare på så skulle man henvende sig til Udbetaling 

Danmark. Der var  nogle af deltagerne der gik inden mødet var slut. 

Lonnie: havde fællesspisning i hjerneskadeforeningen og inviteret politikere. Der 

kom 3 ud af 7 inviterede. Der blev skudt på dem men de klarede det godt. Emnerne 

var bl.a. botilbud til f.eks hjerneskadede og handicapkørsel der kun er 104 ture.  

Er bisidder for en borger i kørestol der ikke har noget sprog, og han kan ikke 

fortsætte på hjerneskadecenteret fordi han ikke rykker sig meget. Han er i stedet 

tilbudt en gruppe på Lunden men kun en dag om ugen, hvor de skal noget andet. Har 

fået tilbud vederlagsfri fys. men konen må køre ham for kørsel er brugt.  

En borger er visiteret til vederlags fys. men der er 8-9 mdr. ventetid og det er 

kommunens pligt at sørge for fysioterapi. Det tages med til handicaprådsmøde.  

Alice: har fået svar ang. pilleæsker fra FMK, at de ikke håbede det var en realitet. 

Men det var måske fordi nogle er svære at åbne. Et medlem havde fået udleveret 

flyers om, at man kan komme på hjælpemiddeldepotet om onsdagen og se 

showroom med hjælpemidler, men der er ingen terapeuter der om onsdagen.  

Susan: Faldsled strandpark er færdig men der mangler tilgængeligt handicaptoilet, 

døren er for tung at åbne og der er ikke kørestol til vand. 

Karin: var til rehab-golf, der var meget personale og de var meget positive og 

hjælpsomme. Ang. handicaprådets studietur var det en fin tur. D.17.8. har DHF tur 

til Frøbjerg. D. 7.10. holder DH-Ærø foreningsmesse. Ang. pilleæsker så blev der 

snakket om det på mødet i går og noget med arbejdsprocessen og at det var en fordel 

at de er ens.  

Niels Jørgen: D. 20. 9. har Høreforeningen tur til Christiansborg og der kommer 

nyhedsbrev ud.   

Ulla: det var en god studietur og Karisefonden var et fantastisk sted. Klapkonsulent 

har ringet, at FMK har indgået aftale om klapjob og Ulla skal skrive under d. 18.8. 

Det har vi kæmpet for i mange år så det er en stor sejr. Blev bevilget bil på 4 dage 

efter klage og de fik de rigtige papirer efter at have ventet i 4 år.  

 

5. Tilgængelighed.  

         Drøftelse af aktuelle sager på tilgængelighedsområdet og evt. tiltag.  



 

Der er flere sager på tilgængelighedsområdet. Manglende tilgængelighed til toilet på 

Lyø. Der er ikke noget handicaptoilet i Tulip-bygningen, mangler både for 

besøgende og for dem der udstiller dernede. Strandpark i Faldsled mangler 

tilgængelighed til toilet og stol til vand. Susan undersøgte nærmere og fik at vide 

man skulle højere op i systemet så der sendes mail til Hans Stavnsager om det. 

Tilgængelighed er et generelt problem så vi samler sammen til Handicaprådet.  

 

6. Fælles hvervekampagne.  

Kort oplæg fra Niels Jørgen: vi må gøre alt for at få flest mulige medlemmer. 

Hvis vi laver en fælles pjece om vores foreninger, så kan det måske give vores 

foreninger flere medlemmer, og det vil kunne give synlighed. 

Niels Jørgen: Opfølgning på bøvl med kommunen, bl.a om vedtægter. Og det vil 

være godt med flere medlemmer. Forslag om kursus er sendt til orientering. Det er 

med tilbud fra Thomas Torp der har arbejdet på Christiansborg. Vil søge DH om 

midler til kursus og et valgmøde med fokus på sundhed. Det vil sætte fokus på os 

som foreninger og vise vi kan stå sammen. Vi kan lave en fælles pjece, det kan 

synliggøre vores arbejde. Alle er enige om at det er gode forslag og Niels Jørgen 

arbejder videre med det.   

 

7. Fælles forebyggelseskampagne.  

Kort oplæg fra Niels Jørgen: vi er nødsaget til at gøre noget ved 

forebyggelsen. Kunne vi lave en fælles forebyggelseskampagne.  

Høreforeningen har fået midler til foredrag om bl.a. kost.  

 

8. Handicaprådet.            

- Nyt fra handicaprådet. 

- Punkter til næste møde. 

Der er sendt dagsorden til mødet d. 14.8. til orientering. De to punkter, tovholder og 

pårørendepolitik som vi ønskede, er ikke sat på, men kommer på til næste møde.  

Vi vil foreslå handicaprådet, at en lokal kunstner Erik Lindberg fra Faaborg laver 

kunstting til handicapprisen. Han kan lave den på bestilling og nå at lave den nu, 

hvis vi beslutter det på møde i Handicaprådet d. 14.8. 

 

9.  Evt. 

Næste møde er tirsdag d. 19. september. 

Ulla: foreslår at vi næste år ligger møderne efter HR-møder. Der er enighed. 

Lonnie: Hans besøgte Guldhøj og kunne ikke komme på handicaptoilettet.  

 

 

Referent 

Pia Pedersen. 


